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Jovan  Gjoiiovic:   lltco  sam  da  skrenem   pažnju i;( o"nil'.-kim   pri likama. i   t.  d. Ja  bih  liteo <la  te  [io- 
na   i/.vesne  Cifre.   ().-am   dana   je   vee   prošlo,  goepodo, đatke   imauio,  jer eu   to   eh nieiiti   za   odluku.   Ako   ili 
((llas:  Nije педб četiri, jer je 2.  februara  Zakono- nije imao onaj odbor, ja tražim, da g. Pred eđnik ln- 
flavni Odbor primio stvar.)   Dobro, 4 dana smo izgu- terveniši <la bar to mi dobijemo! 
bili, ostaje još 56, dajte odboru  15 dana i oštace  II. Predsednik Miša Trifunović: Ja ćii  to po duž- 
Г tih dl dan, nesumnjivo je, da ee biti nekoliko praz- nofiti morati  neiniti.   Mogu  kazati, <la je  veliki  deo 
riika, biti će bar 4-   5 nedelja,  i  kako vidite; radim materijala, koji traži g. Gjohovic, vkć tu. Ako bude 
vreme  ee  se svesti  svega   nj   me.-ee   dana   ili   jedan   do j.,; st()  tretalo, odi or će 8C obraćati   mini,  i  ja  ĆU  ('■:- 
dva dana više, Ako utvrdite rol<  15 dana, onda racu- niti eve što mogu da nadležna tela dadu potreban т.ч- 
najnid ;il dan za  rad, molim vas lopo, <la mi dozvolile terijal. 
da konsiainj ivo, da je opozicija bila protiv ova- Goepodo, ja nemam ništa spremljeno, da bih mo- 
k\-og  postupka,  jer  smo  duboko  nvereni,  da   za   to gao sednicu zakazati odmah,   (Glasovi;   A  centralna 
vreme ovaj posao ne može biti svršen. Vi ste doneli u/prava?)  Znate, kako je bilo s centralnom Upravom 
odluku   i   primili  ste odgovomonl   za  nju,  ali   kal   ste Tamo  je   bio   (stavljen   rok,   da   se  za   nekoliko  dana 
to učinili, onda bar smanjite rok za  rad pododboru! dodje do sporazuma. (Glasovi; Prošao je rok.) Ja Гм 

Predsednik   Miša   Trifunović:   Gospodine    Mi- da opomenein g.  Ministra, da požuri onako kako je 
nisire, za koliki ste vi rok? oilhor resio, da ne mogu ništa dalje učiniti nego opo- 

Ministar  za izjednačenje   zakona   Marko  TriF- "lenuti gospodina   Ministra.   (Glaeovi;  Zakazati  вес1- 
ković:   Svejedno' "u'11   i   opomenuti   g.   Ministra.)    Ja   ĆU   snlra   g,    Mi 

i,     i.    i   -i     »••-     т т •'     n     м-   ■ . • nietra  zamoliti,   a   pismenim   putem   zakazaĆU   odmah lia l-e Imk   Misa   Intunovic:   u.   Ministru    e ,   ■ ' ' 
•    i •■.-.•       i i гт-    • ir sednieu. svejedno, pi eu staviti redom na idasanie. l\o ie za 15 i>      i г«   i     •-     i        • т        i     i ■   i -i     i 

i i '   ■       i-        i  t- i .'• i      •       г l'i'-   Jovan   KaaoniC:  da   mislim,  da   l-i   lulo   ko dana   пека   iz\'oli   seđetl,   a   ко   |e  iprotiv   neka   izvoli • i     >, - ii. ii 
.   ,■    ,,■   .■ i .:   л   u     н r ri-no, da  sto   pre   počnemo  da   vidimo   цепегапт   i e- 

ll-lall.   'V-Clllil   osla  e.)    Pivifti^'    |e    pl'ipjio     Ko     ■■    za . -. Ii •        • i ■-.       '     г.-     ic   !•' 
halu,  posto odhor neee ni  onako  nista   raditi.   (лок!С: 
Odredite .sutra sednicu <la  saslušamo g.   Ministra.) 

dana.  Molim     Ibor, da dodje dsed   Stvo i da „ ;    Predsednik   Miša  Trifunović:  (iospoda  članovi 
uzmr sav materijali koji  mu iprlipada. (Glasovi;   Da Zakonodavnog Odbora žele, da se  poene  generalna 

12 dana    neka    izvoli    s'ht',  a    ko  je    protiv',    neka 
izvoli    ustati.    (Većina   sodi.)   Rok   je  odnedjen    12 ,  ,     ... 

I redšednik   Misa    Intunovic:   dospodi 

-e k.n!-t it ipše ji s večeras.  Ха narednoj sednici treba 
da dolje  »(' rtraiiia   l'prava«.) 

liskueija o ovome  projektu  pre nego što  bi  Odbor 
bio gotov sa svojim   izvešlajem,   (J. Magovčević:  To 
je  nezgodno.)   Zbilja   je  nezgodno.   Dakle,  gospodo, 

Jovan Gjonović: Gospodo, ja sam obavešten, da     тепј H(. rdni, da bi bilo nezgodno da diekutujemo, a 
onome odboru, koji je ranije radio, nisu stavljeni svi     da nemamo izveš.taja odboreko« i njegovo mišjjpnje' 
podaci   na   ra-p<1loženje.   To   ee   se.   bojim   Se,  de ili   i /.|t(1  тоЦт  Odhor, da /e odmah   još'sada   konsl i't niše. 
sa nama ovde. Zato ja bih molio gospodina  Predjed Današnju sedniću zaključujem. 
nika, da  inlervi ni-'e, te da  od  \dade dobije Statističke 
podatke:   o   populaciji,   o   saobraćaju,  o   socialnim   i (Sodnica zaključena  u  18 i 45 časova.) 
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ZAKONODAVNOG ODBORA 
NARODNE SKUPŠTINI] 

KRALJEVINE 

SRBA, HRVATA I SLOVENACA 

držana   18.   feliruara   IHL'L'.  g,  ц   l!eo"radn. 

Predsedavao   Predsednik  Miša Trifunović. Izvodit- čuti molhe. 
Sekretar, dr. Pavle Cubrović. Sekretar dr.  Pavle   Cuhrović   (Čita):   Jugoslo- 
Priautan   Ministar za   izjednačenje   zakona   g. vcn^0 Trgovačko-Udruženje iz Rijeke podnosi pri 

Marko Trifković međbe iprotiv Ivrajuke oblaeti sa sjedištem u Karlov- 
i ima ; 

(Pocetakiu 10 i aOeasova.) Gradsko   Poglavarstvo   u   Varcar-Vakufu   moli, 
Predsednik   Miša   Trifunović:   Otvaram,  44.   re- da   se   proj  kat   o   administrativnoj   podeli   ;;.т.1је   na 

dovni .-astanak Zakonodavnog Odbora. Moli la ču- oblasti u potpunosti usvoji; 
jete zapisnik prošle sednice. Gradske  Poglavarstvo  iz Travnika  moli, da se 

Sekretar dr.  Pavle   Cubrović čit 
-a- tanka. 

projekat  o administrativnoj  podeli zemlje ne  usvoji 
i   zapisnik    !•>,      ,,  i' n i       • i      - •    m        ■]    ' 1 u koliko sc odnosi na okružje  Iraviuk; 

Knjaževačko  Trgovačko    Udruženje    moli,   da 
I redeed'iiik  Miša Trifunović:   ima   li   primedaha      Ku\Uy,vv.iH. „dj,. „ sastav  nWke oblast'; 

na   protokol?   (Nema,)   Protokol   j;. ipnmljeli, Gradfiko   Poglavarstvo   U   Vukovara   moli,   da   se 
Casl  mi je saopštiti odboru, da sam od goapO'     ustanovi oblast vukovarska sa sedišt m u Vukovaru; 

dina   Ministra   rnillrašnjih I/' la dolii.) pre lh-и znl;oiia (Ir.idjani    .urada    l.eskovca    mole.    da     I,e-kovae 
o  rasprostiranju   važllosti  zakona  o  iiredjenju   okruga       pripadni   pčinjskoj o'ldasti ; 
i srezova za  K'raljev'nn Srbiju   na  teritoriju   ranije Trgevacko   [Tdruženje   iz   Ivnjaževca   moli,    la 
Kraljevine  Ггпе  Gore. K'njaževac  pripadne  niskoj   oldasti; 



IDS Stenogr, l)eleškc 

(lra<ljaiii   grada   Prizfena  mole, du  se  ol)ra/.ii.je principima nego i  U ipojedinostfaaa. Predpostavlja ee 
prizrenska oTblast; naravno, <la smo principe proučili, ali su ipojc<Iinosti 

Opština sela Vel, Doline okriiga  Krikog^Slove- vrlo velike i honogofbrojne. Zato ja bih vas molio u 
nija   prbteatvuje   prfttivu    'pripojenja    zagretačkoj ime drugova, da nam ostavite 10 dana roka za ovaj 
obl&sti;                                                               . treei  predlog.   .Možda   (44110   i   ranije 'liiti  gotovi   i   п 

l'r.dsiMlnik   pokrajinske  uprave  U  Sloveniji   pod- tome   slučaju,  eim   liud, mo  gotovij  mi   eemo   i/.veštaj 
nosi materijal o podeli Sjovenaeke na oblasti; poilneti g. Predsedniku.   Ja   raciinam  da  .bismo  do 

Građjani grada l'r'štine i okoline mole', da Pri- kraja ovoig meseca bili   gotovi s tim.   Onda bi   ostao 
atina  bude oblasno mesto; jedan mesec dana za pretres toga zakona u plenumu 

Josip Drbfenik, narodni poslanik podnosi rezo- zakonodavnog Odbora i u samoj Skupštini. To bi go: 
lucijs L60 opština iz Slovenije o podeli Slovenija na spodo, bija naša tnolba. 
oblasti; Ја bocu da  dodam i to,  da   bismo   mi   nmogo 

Opšt, uski odbor grada Cetinja moli, da Cetinje bolje radili,  ako za ovo vreme   plenum   ne'lii  držao 
bude  ohlasno  mesto Ггпе (!ore; 6V0Je ScdniĆC, jer ako hi  i plenum držao svoje sedniee 

Laza Jovio  predsednik  okružnog odbora   Kadi- i  Pododbor, vi znate da je to nemoguće da se dobro 
kalne stranke s Cetjhja moli, da Cetinje bude o'blasno svrsi gotovo ni jedan  posao.  1  sam g,   Ministar mo- 
mesto. rače'biti u pododboru a može hiti potreba da dodje i 

Predsednik Miša Trifunović: Sve bv(? molke će u plenum tako, da prestavnika vlade odgovornojj no- 
se   uputiti   pododboru   za    administrativnu   ipodelu litioki ne bismo imali  kako treba; 
zemlje na oblasti;   _.,.    '                                               _ To je naš predlo- a vi izvolite rešiti. 

Gospodin   Ministar  Suma   i   Rudnika   poslao   je p,.,,,,! ...,i,,;i.   м:г    т~:г..„„.,:а    I            -              i- .,  ,         ,              ,,,,                     . ..                   '          ,.•'. I геавеашк Inisa   Iritunovic:   Ima  rec gospodin 
/-akonodavnom Uolboru   U    reviziju    ugovor   o   seci   i Oubrović 
eksploataciji  gore  u  državnoj  Sumi   \'il.  Jastrebac. i,   "r>    i   ^ .      •-     i^      -                           i 
Ovo će se uputiti sekciji. Uv- Pav e Cubrovic:    Kao   sto   znate,   -ospodo, 

,,   ,    , .        ....          ..               ,        .      . danas  le poslednji dan  odboru, odnosno  pododboru 
Sada   bismo  imali <a ore;nemo  na  i nevin   red.      у ,i.   ,,,  i  ,,,     /чј,! i     ,.-     •        • i . ,.                 i                i          .'.•'.,         ,•      i    r,   i /.akono(la\i|io-  OdOora  za  dovršene   niegOVOga   rada 

Ali pre prelaza na dnevni red, ia hi i mo Mo, ( a /ako- ,,.,     i,,,,   -,,;,,     „  i.   ,,                  i    ;  '• <    '*•        •           i   r ,'     •   .,,1           ^-                         ..in                   ii na   donošenju    zakona    o     adniiiiistrativiioi    nodeli 
nodavni   Odhor   resi   ovu  stvar.   1 ododhor  za   podelu .,.,,,1;,. ., ).,l-,   ; i     ;      1.                         ....■'' ,.            LI   !• •      j. TI       1          • -       1. zemlje a tako isto 1 zakona o organizacni samouprav- 
zemlje na oblasti  1  ostalih  zakona  IOS  radi  u  ovom ,,, ;   , ,-,*;,,!.,•    ,,.   1.   ; • .    1   i>                              1 ■           .   .               •          1   •         1                   1                 1 '"'.h opstinko , sreskoj  1 t. -d.   Krema ovome predlogu 
momentu   1   ima, svoiu   sednicu.  Ja  sam   zakazao  se< - ,..    i,,,.,,,,,,, ■-■,   ,.; г      '    1     ■         i     •              1        •»      j ,             r/ 1        1            ..,1          •        ,            • g- Jovanovica vidi не. <la   e niolovina posla, vise <)<1 
niču   plenuma   /.akonodavnoi;- Odoora,   ler odavno 111- ,,,,1,,,.;,,,. ,    ,1      ,,   ,   ,.     /ч f'      •    +     •■      1   \;   1    n    ••   • ', , ,.      1  •      -,,. ,.    "      1    -             .•      i-,. • polovine posla, gotova. Ostao   e treći odeljak,'kop   e 
smo držali sednieu. IMIPIIO sam, da eemo moei  raditi 1 ,..,|.,.;.,i.,,  •  ,.„ .„„        .,--i:     '•          ;     -   ••■                 :• ,     .        ,,,              ,. r.     ,          ,.    .,    ,.v,,       ,    ,           , svakojako 1  po mom,.' misi ('n u  najvažniji  a  on   niie 
da  ce odhor imati sta da  radi.   .Mediutim,  kako ipod- ,., -  ,, 1   i..,,i     1 ■               1      1   i-    1      :    1          • -        1 '1 ,,                .       1         ,   .                    i-      -/   1          1       • .4i Hsen.l   kada   hismo  sada dali   deset dana   ios ipodod- 
odbor ima i sada sedmeu, ia mo im Zakonodavni Od- u, ,.,,   ; , ,,,; .';,,,    1    1 •             *               1   1            i- • ,       ,       ,        ,       ..       i   ,        ,•  1    1 >•          1  • iioru, ja mislim, da tuamo а toma pajrledu mocli iz- 
bor, da sada ovde resimo, ћосзто 11 da držimo sednieu ,.,,1 u;   i\,.,   -t    ;        ...        1       ' 1 ,1,1 1            .,■        1 1     n              -•          ,      •   •,• . gubiti. (>no sto c na vaznne ovde, pododbor ie svr- 
pienuina ili ne, dok odhor ne resi ove stvari, 11 eemo, -,-,   n, •   ,,, ,, ,,,,,-.:,,    ;,.   „    ' i;i    • 1;    1;  •           ■•.■ 
I   ,      ~  ,                               1     -i         •     1     г,  ,         .       : s o. Uni BU u načelu stvarno likvidirali 1 usvoiili ova; 
kako  žele  mnoga  gospoda članovi,  da   Zakonodavni ,,,.,„11.,,..   i), ; ,, 1., n.         11           * 1          ■-'!■ п        i »•      л   •      • i               -i                  лг   i- prealog. I a 1 u koliko se budu ч ostalom mislienia u 
Odbor drži sedniee plenuma 1 oez toga.  Mo im gOStpo-      ,1„;,wl-;,w,of;,,, ,;i    ;i      :        ■ r        1     1 • т i-       D     1     1   -i           i   n          1                           /   *    ' .pojedinostima   razilazila,    a   mislim,  <la   hi   sca   moffll 
dina  I redsednika pododbora da o ovome  relense. 1-,.,„,,»,,,, ;..„,*; , 1  . ,,        .          -          :           11 1 Komotno Lzneti plenumu na resavanje а odmah zatim 

Ljuba Jovanovic: Ja mi,    gospodo,  u  nekolike i resavanje celoga zakona, nedajući tih 10 dana pod- 
recida kažem, sta smo mi svršili.  Ka(, što znate ipred bdboru da  samo  on   radi.   1   ja   bih molio, da   se  ovo 
nama  su   tri   zakonska   predloga:    Predlog    o    samo- шИјепје   primi,   jer   mislim,' da   hismo   time   održali 
upravi oblasnoj 1 sreskoj, drugi je predlogo opštej posao posto su glavne stvari dovršene. 
upravi   i   treći   predlog   0   administrativnoj    podeli ,,    ,    ,  .,   ...v   „ .„        .,   , 
zemlje na o'hlasti. redsedniK   Misa   Iritunovic:   Ima   rec gospodin 

Mi amo, gospodo, onaj prvi  predio- 0 oblasnoj :|Л '" л,1^1с'1и'- 
i   sreskoj   samoupravi  pretresli   i   svršili,   izvešt.aj   se Pavle   Angjelić:    Razlozi   koje   je   g.   .lovanovie 
izradjuje i  011  će  so  moći   može  hiti   danas   ili   sutra, izneo potpuno su opravdani. Ja  mislim, da treba dati 
staviti gospodinu Predsedniku za plenum na ra^polo- još ovih dćset dana ovom pododboru, da dovrši posao 
ženje. To je po  veličini  veći  zakon,  nego  li  6ba   ova valjano, onako kao što je to do sada  radio. Sem toga 
ostala skupa i to 111110-0 veći od njih oba. neophodno je nužno, da hi se posao svršio i da bi  se 

DrUgi zakon C opštoj upravi'nismo  potpuno svr- ^!1"«'<'  'Ij'^le  i   u   pododboru   i   u   plenumu, da  se  g. 
šili, ostao  je samo poslednji ćlan  prolaznih  naredje- ^6™efu.1

1
k   Zakonodavnog    Odbora    sporazume   sa 

lija, 0 kome nismo juce mogli završiti diskusiju, ali lГ*?146"™*0™ Kodod'bora 1 sa   Predsednikom Pman- 
ćemo s time danas svršiti.   Izvesta j o lome takodje  je W*kO& Odbora  kao 1 sa   I mise  nikom  Skupštine,  pn 
izradj.n sem   toga   poslednje«-  dela   u   kome će  se   ka- '.lil| 

s<'  .s('(.ln,ll'('   usporede   tako,  da   se   ne  održavaju   u 
zati, što se htelo sa članom 30. D toku sutrašnjega     ■|,м|а" ,stl ^''M';' da ( odje do toga, d 1 na pr.   ne 
dana biti će izveštaj podnel Oođpodinu  Predsedniku lll!l/,,|ll(; raditi bez Ministra, om drugi  takodjer rio 
Zakonodavnog Odbora: mogu da rade bez Ministra, a osim toga treba znati 

Sto  se   tiče   treće-   izveštaja   o   administrativnoj ^ tO, da RU   poj«.lini    ljudi   .zaposleni   i   u    jednom   i    U 
podeli  zemlje na oblasti,  mi  smo  to pitanje pretre- drugom pododboru, te ne mogu hiti 11 isto vreme 1 na 
sali i  usvojili  nacrt Vladin  u naćelu. Sada  imami, da •'■'''""•l  ', па.   'lп.l-,;.l   Bed>UCl,   isto  tako  kao  sto je  p,,- 
predjemo na specijalnu delbatii  i na nju ćemo preći trebno da 1 pojedine sekcije   rade u   Ministarstvima. 
mislim   još danas, ako se ova s dnica   ne hude držala., ^to ja molim -.  Kredsednika, da se sporazume sa g. 
Ja ne bih mogao tačno kazati kad će oni hiti dovr- ' '^sednikom   Skupštine   i^ pododbora,   pa   da   se 
šeni.  Razlozi su, gospodo, ovi. Kao što ste ćuli, mi n'vnl1 '■•'sl""vd kad ce sedmea koga Odbora hiti. 
smo samo za ovo nekoliko dana svršili  mno-o, ali je Predsednik   Miša   Trifunović:    Ima    n ć   g.   dr. 
i  inače materijal  vrlo velik. Materijal je tako  važan, Slavko Sećerov. 
da ga trena proučiti sasvim dobro, po mome misije- l*r. Slavko Sećerov: Gospođo, ja mislim, da  je 
nju a svakojako i po vašem  mišljenju i  to ne samo u ovaj rok od   10 dana dug. Ja mislim, kad je pododbor 
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mogao d.'i svrši ova (Iva zakona, koji imaju 170 čla- 
nova, da će moći <la svrsi i ovaj zakon u roku cd - 
do .'i liana, zakon koji ima 6—7 članova, Ali uzima- 
jući u nli/ir tegobe 1. člana ja mislim, da ne 'bi tre- 
balo da laj rok bude od I" dana. te zato predlažem, 
da ве da rok od 7 dana, tipi |>re što i g. Sjmoncvić 
misli, da je ovaj rok dug. inače će se dobrim delom 
diskusija nastaviti u ipleniunu fpa je lioljc da taj za- 
konski predlog eto ;pre limli o\d iznesen na rešava- 
n.jo. Ja ne bih bio za to. da se odugovlači. 

Predsednik MiSa Trifunović: ima reč gospodin 
M i uistar. 

Ministar za Ezjednačenjo Zakona Marko Trii'- 
liović: Ja sam uzeo reč da kažem dve-tri reči o ovome 
rokll. -la. pravo da kažem, ne'mislim, da je ovaj rok 
od   10 dana dug.   Ali. gospodo, ako  bi  pododbor svršio 
ovaj zakon i pre toga roka, terujte, da bi pododbor 
odmali izašao pred vas, jer i pododlior vodi raemia 0 
ovome r(>kn u kome ova tri zakona moraju da во 
s\rše. pa je to tako dokaz je taj. što je Odbor ra lio 
(.\; zakone i n praznieke dane. Zato ja mislim, da 
biste mogli dal' ovaj rok od 10 dana. a ako se posao 
ranije svrši, onda će Odbor, kao i sto sam želi, odmali 
la iza Ije pred vas. 

Predsednik Miša TriFunović: ima reč g. Pavle 
Cubrović radi ličnog obavestenjti. 

[)f. Pavle Cubrović: Ima ovde jedna shai- koja 
treba <1м se uoči, to je govor gg.  Pavla  Aogjelica i 
beć rova. Mi ne možemo uzeti n pretres ovaj zakon, 
dok ne bude avrseil n pododboru kome je taj posao 
I overen. Ako liismo taj zakon nedovršrn n Odlioim 
uzeli da raspravljamo, znacUc bi da raspravljamo 
stvar bez iz\ ■■štioca. To se. gospodo, ne može odvojiti 
i jedatl pododbor treba da reteršo o (-(dome pred- 
metu Zakonodavnom Odboru i da izvestioe toga pod- 
odbora 'bude prisutan. 

Predsednik Miša TriFunović:  Ima r e gospodin 
Moskovljev ie. 

Miloš Moskovljević: Gospodo, ja sam i prošli 
put ovde na scdnici Zakonodavnou' Odbora, kad smo 
govorili u ovome zakonu, bio mišljenja, da bi tn 
ftvar trebalo i'ešavali u plenumu Zakonodavnog Od- 
bora, da sam lo.Lra mišljenja bio zato, sto su to važu: 
stvari, vrlo krupne i  vrlo osetljive tako, da nećemo 
imati   dovoljno   vremena,   koliko  je   potrebno,    da    to 
svršimo, jer će se ponavljati isti razgovori i u sekciji 
i ovde. 1 ja zato nalazim, da je 10 dana malo za tako 
jednu  krupnu  stvar.   Nije tu  samo  (i elanova,  kao Sto 
kaže g. Sećerov i nije sva stvar u članovima, aego je 
baš sva stvar u mnogim oblastihia, u bezbrojnim ci- 
frama, koje treba  uz,inial:   u  obzir  i   u  mnogim  dne 
gUh razlozima. Prema tom ma'o je 10 dana i ja iz 
tili razloga nalazim a da bi se što bolje posao svršio 
i da se vreme ne bi gjvbilo, da plenum sam ovu stvar 
rešava. Pored toga, gpspodo, sto će poeao biti svršen 
na vreme, ovde će se ta stvar mnogo bolje ; raditi. 
jer   će   se  za   nju   zainteresovati   mnogo   veei   broj  .po- 
slanika,  elanova   Zakonoda\поц-   Odbora,   te   zato   na 
lazim,  da  je   u   interesu  samoga   por-la   da   se   taj   rad 
prenose na plenum. 

Dr. Milan Simonović:  Ja  s  mogu složiti  sa 
:i. Moskov 1 j, vieem ni sa ostalima koji zastupaju isto 
gledište. Kad smo počeli da studiramo ove zakonske 
projekte i da ili pretresamo, onda MIIO videli, da su, 
mnoge stvari u njima za nas potpuno nove, te smo 
morali Љое toga da se dugo zadržavamo oko smisla 
pojedinih Članova, a kamo li, ako bi još uz to, kao 
što je slučaj kod ova tri zakonska  projekta, imali da 

vodimo računa i 0 razniin molbama i žalbama, koje 
su nam upućene. Ako mi to tamo ne sredimo, ako ne 
izidjemo s jednini izveštajem u kome ee biti izložena 
slika celokupne stvari, ja vam tvrdim, da nećemo 
ovde svršiti posao ni za dva meseca. M: smo za ovo 
kratko vr. me dali dovoljno dokaza, da smo ozbiljno 
i svojski radili. Radili smo/po tri sata i vise svakoga 
dana, dok nismo postali umorni. Zato sam ja inišlje- 
,iija. da treba da se sporazumemo da ovaj posao svr- 
šimo u Ustavom ostavljenom nam roku. Mi se mo- 
žemo   sporazumeti,   da    pre   podne   radimo   u   Odboru 
forsirano a da  posle polne plenum udesi ва  Finari- 
sijskim Odborom lako, da posle ipodne možemo dr- 
žati debatu, da mislim, da bi g. Ministar mogao stici 
da prisustvuje i ovamo i lamo. (Ministar za Konsti- 
tuantu Marko Trifković: Boga mi ja to neću moći, 
ja nisam automat.) 

Vojislav Lazit: Ja smatram, da koliko god se 
produžuje rok ovome pododboru, u toliko se skra- 
ćuje iok plenumu. 1 onda će plenum biti manje upo: 

znat sa samom stvari i neće moći da donese svoju 
odluku onako kao Što treba, jer Će biti forsiran, 
enako isto kao što smo i mi bili forsirani donoseći 
na prečac one uredbe. Može biti da će Vlada n ova- 
kvom slučaju, udeeiti, da tu situaciju za sebe iskori- 
sti i osigura VCĆ'nU za projekte onako, kako ili je ona 
jliodnela. Može biti da ji ona ove projekte spremila 
baš  onako   kao   što   ona   želi   i   da   je  osigurala,   da   za 
njih dobije većinu na taj način sto bi glasanje došlo 
na kraju, te se opoz.ic;ja ne li imala prilike da složno 
pojavi i svoje mišljenje brani. Trema tome ja mislim, 
da   bi   bar  ove    zakone,   koji    su   u    tim   pododborima 
spremljeni, trebalo  pretresati  u  plenumu  i  o  njima 
rešav ali. 

Sto se tiče OVOg zakona o podeli z. mije. on. kao 
što se vidi. još nije ni počet, ((llasovi: On je u na- 
čelu već svršeni4) Svršen je u načelu, ali  nije svršen u 
pojedinostima. Ja verujem, da rok od 10 dana, koji 
je predložen u pododl oru, može bili i mali, ali ja na- 
lazim, da bi to bilo samo gubljenje vremena, jer čo 
pododbor imati da vodi diskusiju i tako će se i ovde 
raditi ono isto što se i tamo bude radilo. Prema tome 
ja ostajući pri ranijem svom izlaiganju i mišljenju, 
da treba odmali uzeti u postupak sva tri zakona U 
plenumu, bio sam protivan c-dredjivanju ovoga roka 
i tražim da se stvav odmali pretresa ovde U plenumu. 

Radoslav Agatonović: Gospodo, stvar o kojoj 
je ovde reč toliko je važna, da zadive u najdublje in- 
terese naše otačbine i mi trelia dobro da motrimo, da 
sr o te 'iiterese ne ourešimo još odmali U početku, da, 
gospodo, mislim, da ni klubovi nisu sasvim na čisto 
(i svima pitanjima, koja SU se pojavila od onoga mo- 
menta, kad je Vlada izišla sa projektom o podeli 
zemlje na oblasti. .Mož" 'biti biće potrebe, (la se ova 
stvar i n klubovima 'ponovo pretrese i kad sekcija 
Zakonodavnog Odbora nalazi da joj treba najmanje 
10 dana za dovršenje OVOga posla, onda mi nemamo 
razloga   ll" primiti  to  njeno   traženje.   l\ao što  reče   i 
g, Lazic, u koliko se predlog u sekciji detaljnije pre- 
trese, u koliki; iz sekcije bude izišlo jedno bolje for- 
mulisano gledište, U toliko će manje vremena trebati 
'iama u plenumu da svoj" 'eledište formuliSemo. I 
obrnuto: ako otuda ne izidje jedno sistematizirano 
gledište, .jedno jasno izraženo gled'Šte, onda čemo mi 
u plenumu morali toliko više vremena npotrebiti. 
Prema lome ja nalazim, da pr dlog g. Ljube .Tova- 
novića treba primiti, a ako nalazite da je 10 dana 
mnogo, onda taj rok smanjite. Naša je želja, da ovaj 
posao bude u sekciji što pre svršen kako bi sva ova 
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tri zakona  mogli imati jodnovremono  na  pretres, a je riziko,'-da kad-ibi se pre podne pretresao ovaj treći 
imajući   ili  sve jednovremeno ipred  uobom, mi  ćemo zakon p   adinmibtrativiioi   podeli   zemlje,   <la   jpoele 
moći   imati   bolje  i  jasnije poglede  na samu  stvar, jpodrie ne bi mogli doći na sednicu svi oni odbornici, 
on la ćemo moći pravilnije da ("ešimb ovo što je bvde koji su tamo prd podne učestvovali. Uslpđ toga lii se 
najglavnije, /aken o podeli zemlje na oldasti. desilo, da nemamo, dovoljno onavestenja za  pravilno 

• Etbin  Kristan:   Kad   je ovaj predmet  bio   i rvj г^ауапје toga zakona. Ako bi r~o i desilo, da svi cla- 
pul na pretresu, ja sam glisao, da se ne bira odbor, ""^ pnsustvuju sednici i pre podne i posle podne, ja 
nego da se pretres odmah otpočne u plenumu, Usvo- fl ■v,,.i    strane moram da izjavim, đa ja nikako ne 
:'m. i:   drukčije, izabran  i- pododbor i on  je počeo ^1'1 mogao prisustvovati, jer ja sem ovo,- posla imam 

■i,, 1. Ja   Ir/.'m! uospolo, da  nema   ništa nosi ćnijog J«« ' drugih poslova. Zato mi ne bi bilo moguće da 
nego u najkraćem vremen rnjati sisteme. Ako se l^jeustvujem sednigi i pre i posle podne i da ujedno 
-lanput ollreilo, da taj odbor radi, onda pri toj od- pusvršavam one druge poslove. A nezgodno hi bilo i 
'luci treba i o tat:, ako se samo ima dokaza, da je iza- ^1'11- ,I:1 ,-,■ ■i(,'la;i zakonski projekal ipretresa bez nad 
1 Miii mol.ali).,r i^i.iij,,,, ...„п,,. д ja Mim, ako je taj ležnp« ministra.  Medjutim ova će se stvar : onako 
pododbor doista evršio ono što je o njemu i njegovom Svršiti u zakonitom  roku.   Mi smo već i ranije   bili 
radu  i/javio  g.  i'.vestilae, onda'  s ora   prvnati. da llllal1  ;!  meseca   roka   pa  se jedva  stiglo,  ili ee  i   nije 
je   tu   bilo  ozbiljnoga   rada.  Ja   sam,  goHjiodo,  (dan stiglo na m-eštaj, a mi smb veo sada ovde.svršili dva 
opozkije   i   imao   bih   razloga   đa   naročito   riasrla- ^akbna i imamo još trećr zakon da svršimo. Nama Ć2 
šujem, da je vreme utrošeno U l^posliei. kad bi tako №,i,tl dovoljno vremena, jer kad ee se eela stvar sre- 
li istini bilo, ali ja prema ovome što sam ovde video <ll,l ' SIBtemizevati U odboru, onda ee biti dosta vre- 
i   eno   moram   konstatovali.   da   se  ozbHjno   radilo.   Ja ""'"^1 ,l;l  se ""  ^^^ " iplenumu. 
ne  držim,  da ('■■  plenum- biti   prikraćen  za  onoliko ,.      И|,,(' Jedino to. na sto ste i Vi Upozonji, da će 
lana, za   koliko   pododbor  bude   radio  na   nekim   stva- l

|"
,l   nezgodno   nek'to opo/.ieionanma,    koji    su    tamo 

rima,  ako  »G  stvar  udes;   tako,  da   plenum   može nada drzall^VOje govore  a   nieu   uspeh,   hice   im   ne/.-odno, 
da predje na pretres onih.stvari, koje su u .pododboru da ovde moraju ipouavl.jati: ali   mro lm  poslanici 
svršrhe. Prirodno je da onaj pododbor, koji  je ovde :"' 8m? oeudjeni na to i kad podjemo u vladu onda 
n.Ato   , i-dložio.  ne  niože bit'   odsutan   ka I   К.-   nje-ov \"^n V*1' игигл- ■'■l ])iU IlollD, da se uzme i to u olizir, 
Uveštaj ov le  pretresa. Ovdp  je već iznc'to, da   pod- đa se kod zakj davnog posla neitraži brzina. Brzina 
- '■ or može raditi prapodne. a mi da možemo raditi se ''/'f' k.?d željeznica, a kod zakonodavnog posla se 
rosle podne; za ono vreme kada и   pododbor izradji- U"A/A. kv;!1" '■  ' Л8 vjerujem, da ćemo ovako radeći 

imati  jedan dobar kvalitet   posli a. vati taj treci nacrt, plenum može onda raditi na onim 
-tvarima,   koje   su   vee   svršene   i   tako   ne  e-   biti   gU- Predsednik   Miša   Trifunović:    Ima    ree   g.    .Ma 
liitka  ni  jednoga časa.  1  napokon za   10 dana on će govcevic. 
■mati j" lan   materijal,  koji će donekle  biti  svršen. Jovan  Majjovčević:    Ja   bih  Želeo,   <la  oba   ova 

Ako bili ee ja složio s tim, đa se otpooufc u ple- ",' ljenja izmirim. Ja.bih predložio ovako i Kadgospo- 
niimu  bez  pododbora  ва  onim  zakonima,  koji  su   u ,',11   Ministar izjavljuje,   da   ne   može   pfisuetvovati 
pododboru bili do sada svršeni, ja bih si da Inogao eednici i pre i poelepodne, predložio bih, da nema za- 
složiti s  tim, da  s:   rad  odmah  u iplenumu  započne, sebno plemiima za  14  dana, ali  tako  i  na  taj  način, 
ali   do   8а<1   su   razni   zakoni   predani    [ododLoru   i   ja da  jednog dana   radi   polod'nor   a   drugi   dan   plenum, 
držim, da je mnogo važnije ostavili   mu  mogućnosti, (Vujičić: To bi se onda razvuklo.) 
da svrši one zakone u kojima ce biti tako mnogo kon- Predsednik Miša Trifunović; Tu ima dve stvari; 
fuzije  ne  samo   usled   razn li   mišljenja,   koja   0  dotie- prvo   što  se   tiče   liroja   dana   roka.   koji   Zakonodavni 
nim  Stvarima pofetoje  melju   nama   n   Skupštini,  nego Odbor    želi    dati    pododboru,    (iospodiii     Ministar    i 
i zbog mnogblrojnih molbi i i r đloga iz naroda, kb- Predsednik mol,, da taj rok bude dceel dana. Ja ć,u 
jima se i u najvećim detaljima iznosp želje narodne, staviti to na glasanje. Ko je za to, da не pododboru 
Bolje j.' da se   ima   barem   nekakav   pretgleđ   svega dade rok od 10 dana đa svrši ovaj treći zakon, neka 
onoga što se je tražilo, usvojilo i odbilo i da se može i..voli sedeti, a ko je protiv, neka izvoli ustat'. (Ve- 
onda ne iz jednoga kaosa nego iz jedno- sredjenog eina seli.) Odboru je dakle dato, da dovrši taj posao 
;: at   r'ja'a da  nastavi  posao. Ja  sam za  to, da SO  pod- do  kraja   idure  nedelje. 
odboru  dozvoli   tih   10 dana  zato, da ori   i požuri ako •          Drugo  je   pitanje,  da   li   đa   radi   plenum   jedno 
može  i  za  (I dana  svršiti   posao  i  da  ВЗ  usvoji, da  ima •l'l,';l dana, a drugo pola dana :1a  radi pododbor. Vi ste 
sjednicu i  pododbor i  plenum, ali da  se  medjusobno čuli gledište »za« i »protiv«. Gospodin Ministar ka/.', 
tako dogovore i niehjaju, da ne Imd" jedan drugog'a 1';1 ,u' Џ inogao piueustvovati u plenumu, a pre podne 
-metao  u   radu. u pododlioru. jer ja i inaee u M inista rst \ u zauzet pos|o- 

l'iads   luik  Miša Trifunović:   Ima   ree  gospodin v'"^-   ^1   j'1 za  to, da   rali   za  sada pododlbpr dok   ne 
Ministar. dovrši   posao, neka  izvoli sedeti, a  ko je za  to, da   radi 

Ministar za   izjednačenje  zakona   Marko Trifko- ':4t0« dana  '  l() Jedno  pola  dana  plemim  a  drugo  pola 
vić: Ja, gospođo,'blagodarim gogipodimi Kr;stanu na dana podcribor^netka izvoli ustati, (Većina sedi.) V - 
njegovoiii vrlo razložnom, umesnom i vrlo objektiv- ''"'j1 jf za Jf'H'^ ^osjiodina Ministra i Predsednika 
iioui govoru; jer i ako je on opozicionar, on je gbvo- pododhora. Pjema tome noć ino držati sednice za- 
rio   objektivno   i   sasvim   stvarno.   Meni    ja  samo   žao, koiiodavnag .odbora  dok  se  ne  svrši  ovaj   posao. 
što ne momi da primim onaj drugi deo njegovog go- l'l'v "" kl" l>r kinemo sodniku trda da  izbere- 
vora.  tO jest, da  se ova  dva  zakona pretresaju   u iple- "^   Pododborza   proučavanje   zakonsk,,.    prođloga   0 
niimu  u  isto vreme, kad se ovaj treći  zakon  bude pre- i^zsprostl ranjn  zakona  O  uredjenju  okrrga   i   srezova 
tresao u pododboru tako. da se jedna sednicavrfi pre za   ^rl,1.i11  na  teniorij  Crne  Ćore.   Г   taj   podođibbr 
.podne a druga pode podne. Ja ne verujem, da se to Predlažem g. Oub'rovića, a.  Rajčevića i g. Ojonovića. 
može .postići. Cospodin Kristan zna i sam vrh, dobro, 'n".la,'' s<' to-   (,,1'llll;i s,,d Prema tćmu sednicu za- 
a  to je  i  mipomeniio,  koliko se  unosi dobre  volje oko kljUCUjeirf, 
tova  rada, ah on zna' i to, da taj posao zamara i onda (Svršetak sednice n   П sati.) 


